
 
 
 

14. december 2021 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Besidder Naalakkersuisut nye oplysninger om risikoen for fjeldsskred i Karrat Fjorden? 
a. Hvis ja hvad består de af? 

2. Hvilken oplysninger har Naalakkersuisut om undersøgelse af Karrat 3? 
3. Skal vi forvente Naalakkersuisuts fortsættelse af flytning af bygdeboere i Uummannaq-

distriktet til mere sikre områder i de kommende år? 
4. Hvad er status på Naalakkersuisuts tidligere løfte om genetablering af mobiltelefoni 

omkring Illorsuit og Nuugaatsiaq-området, som man i sommers lovede at genetablere 
omgående?  

5. Hvornår får områderne genetableret forbindelsen? 
6. Har Naalakkersuisut tiltag for hjemsendelse af Illorsuit-borgerne? 
7. Har man tilvejebragt beredskabsprocedure ved tsunami for virksomhederne i samarbejde 

med Avannaata Kommunia? 
8. Har man en anden oplysning at berette om risikoen for tsunami? 
9. Hvor mange familier har benyttet sig af muligheden for flytning efter risikoen for tsunami 

blev kendt? 
10. Hvor mange voksne er flyttet?  
11. Hvor mange børn er flyttet? 
 
(Medlem af Inatsisartut Karl Tobiassen, Siumut) 

 
Begrundelse: 
  
Siden informationsmøderne i foråret og den rodet affære om flytning i sommers, har Naalakker-

suisuts meget lukkede attitude og manglende oplysning af situationen skabt stor utryghed hos 

befolkningen. 

Det er ligeledes ønskeligt at vide status for genetablering af mobiltelefoni, som oplyst og lovet af 

Naalakkersuisut i foråret. Genetablering af kommunikationen for mobiltelefoni vil betyde højnelse 

af sikkerheden i færdsel omkring bygderne og området. 

Fiskerne færdes i hele året, hvorfor det er nødvendigt at have telekommunikation. 

Familier færdes i hele området af fiskere og familier uanset risikoen. 



 
 
 

Derfor ønsker jeg en grundig besvarelse af mine spørgsmål til Naalakkersuisut. Jeg ønsker at 

modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


